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Schack är kul - Schack är utvecklande - Schack är för alla

Nathalie är ny ordförande i Skolschackkommittén
Nathalie Sundesten Landin, vem är du?
– Jag är lärare på mellanstadiet på Tegelhagens skola i 
Sollentuna. Mamma till två barn som är 13 respektive 18 år. 
Förra året jobbade jag på en annan skola och före det har jag varit 
heltidsarvoderad ordförande i Barn- och utbildningsnämnden 
i Sundbyberg, dessförinnan var jag IT-konsult. Egentligen har 
jag aldrig spelat schack själv (skratt). Jag är mer intresserad av 
schack som metod och pedagogiskt verktyg i skolan än av att 
spela själv som egen fritidssysselsättning.

Varför blev du intresserad av Schack i skolan?
– Min förra skola, Älvkvarnsskolan, köpte Sveriges 
Schackförbunds steg 1-kurs. En kurs i schackinstruktion som 
hölls av Jesper Hall och som alla pedagoger på skolan gick.
– Jag använde många av de färdiga lektionsuppläggen och 
Schackma Gandhiboken och det fungerade bra. Oroliga elever 
blev lugna och de elever som hade dåligt självförtroende fick 
ökad tro på sin egen förmåga efter schackundervisningen
– Även skeptiska elever kommer på att schack är kul efter ett 
tag. Schack har alltså en lugnande effekt och det är vetenskapligt 
bevisat att det tränar arbetsminnet, logiskt tänkande och 
problemlösningsförmågan. Nu startar jag en skolschackklubb på 
min nya skola, i årskurs 4.

Hur blev du ordförande i Skolschackkommittén?
– Jag var en av 25 personer som gick den första schackakademiska 
utbildningen i Sverige vid Malmö Högskola vårterminen 2014. 
Mitt projektarbete heter: Den perfekta schackappen?*
– Jag blev än mer intresserad av Schack i skolan och av schack 
som pedagogiskt verktyg. Så frågade Jesper Hall och Carl 
Fredrik Johansson (ordförande i Sveriges Schackförbund) om 
jag ville vara ordförande i skolschackkommittén, och så blev 
det.

Vad har du för uppdrag där?
– Att hålla ihop olika förslag som kommer in. Försöka få de 
olika arbetsgrupperna att driva framåt – vara lite som en piska. I 
framtiden vill jag att fler skolor kommer på hur fantastiskt schack 
är, att det inte stannar vid Schackfyran och att det startas många 
fler skolschackklubbar. En vision är att Sveriges Schackförbund 
får en storsponsor så vi kan anställa fler medarbetare.

*http://www.schack.se/pdf/projektarbeten2014/Den%20perfekta%20
schackappen%20Nathalie%20Sundesten%20Landin.pdf

Nathalie Sundesten Landin

Vi på Sveriges Schackförbund och Schack i skolan 
gratulerar Treälvsskolans SK, Lit i Jämtland som blev 
årets vinnare av det utlottade uteschackspelet!

Missa inte Skol-SM för flickor
Stockholm 23-25 januari 2015

http://www.schack.se/category/flick-sm

Just nu spelas en match om VM-titeln i schack i Sotji 
i Ryssland. Norske världsmästaren Magnus Carlsen 
möter Viswanathan Anand från Indien och den 
norska TV’sändningen, med partier, kommentarer 
och intressanta schackgäster visas på SVT Play varje 
speldag.



Mål
Att etablera schack som ett pedagogiskt

verktyg på Sveriges skolor

Motto
Schack i skolan − ett modernt pedagogiskt verktyg

Kärnvärden
Schack är kul!

Schack är utvecklande!
Schack är för alla!

www.schack.se/schackiskolan

Svart slog en pjäs i sitt senaste drag. 
Vilken måste det ha varit? 

De tre först öppnade rätta lösningarna från 
skolschackklubbsmedlemmar vinner en T-shirt med 

schackmotiv. 
Mejla ditt svar till kaj.engstrom@schack.se
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Pristävling: 
 Lös problemet och vinn en 

schack-T-shirt!

Vem lärde dig att spela 
schack?
– Jag lärde mig av en kusin 
hos en moster när jag var 8 år. 
Nu läste jag schackreglerna i 
senaste numret av Kalle Anka 
och kom ihåg mycket.
Hur känns det att börja i en 
skolschackklubb?
– Jätteroligt att få träna, lära 
sig och bli bättre och vara med 
i Schackfyran. Det kommer att 
bli roligt att få vara i Globen 
och tävla även om det är pirrigt 
första gången.

Vem lärde dig att spela 
schack?
– Pappa lärde mig när jag var 6 
år. Jag vinner bara över honom 
när han ”hjälper till”. Lillasys-
ter vinner jag alltid mot.
Hur känns det att börja i en 
skolschackklubb?
– De man inte leker med annars 
börjar man leka med. Det känns 
bra att träna inför Globen och 
träffa många nya kompisar. 
Man får tänka i schack – vad 
ska jag göra nästa drag? Jag vill 
få ut pjäserna snabbt. 

Sofia Larsson 10 år 
Tegelhagens SK, Sollentuna

Ludwig Jönsson 10 år 
Tegelhagens SK, Sollentuna

Vem lärde dig att spela 
schack?
– Pia (schackinstruktören) på 
fritids förra året.
Vad är roligast med att spela 
schack?
– Allt är roligt, att veta hur man 
går med pjäserna och att vinna.
Hur länge tänker du spela 
schack?
– Hur länge som helst.

Isabelle Helle 7 år 
Ekenbergsskolans SK, Stock-
holm

Vem lärde dig att spela 
schack?
– Mamma och storasyster som 
är tre år äldre, lärde mig förra 
året.
Vad är roligast med att spela 
schack?
– Det mesta är lite kul och att 
få ”drag i huvudet”.
Hur länge tänker du spela 
schack?
– Kanske ända tills skolan 
slutar. Calle Cernjul 7 år 

Ekensbergsskolans SK Stock-
holm


